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Bardzo dziękuję za zainteresowanie się sygnalizowanym w moim piśmie z dnia 

26.02.2024 r. problemem. W odpowiedzi na Pana pismo z dnia 13.03.2024 r., ponawiam jednak 

swą prośbę o udzielenie informacji w przedmiocie wskazania podstawy prawnej i zakresu 

postępowania prowadzonego przez Inspekcję Weterynaryjną, a dotyczącego Punktu 

Pozyskiwania i Przeładunku Surowców Utylizacyjnych zlokalizowanego na ulicy 

Przedborskiej we Włoszczowie. W kontekście rozbudzonych emocji lokalnej społeczności 

otrzymane do tej chwili informacje niestety nie korespondują z kompetencjami i zadaniami 

organu Starosty Włoszczowskiego. Wskazuję zatem ponownie, że Starosta jako 

przewodniczący komisji bezpieczeństwa i porządku jest na podstawie art. 38b ust. 1 ustawy  

z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym umocowany do żądania m. in.  

od Policji oraz innych powiatowych służb, inspekcji i straży dokumentów i informacji o ich 

pracy. Wobec takiej podstawy prawnej przywołany w treści mego pisma z dnia 26.02.2024 r. 

art. 7b kpa ma, także na płaszczyźnie analizowanego problemu charakter uniwersalny. 

Kodeksowy postulat współdziałania organów administracji publicznej w toku prowadzonych 

przez nie postępowań jest zasadą działania każdego z organów zobligowanych do stosowania 

procedur administracyjnych. Dyspozycja tego przepisu wiąże zatem zarówno 

Świętokrzyskiego Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii, jak i Starostę Włoszczowskiego. 

Arbitralne przyjęcie przez Pana założenia, że przywołana zasada obliguje ŚWLW  

do współdziałania z innymi organami administracji jedynie w sytuacji, gdy organ ten prowadzi 

już konkretne postępowanie administracyjne w określonej materialnymi przesłankami sprawie 

jest błędne. Wspomniana zasada kodeksowa działa bowiem oczywiście w sposób uniwersalny, 

a jej wymiar ma także charakter horyzontalny. W konsekwencji, w myśl tej zasady 

współdziałanie organów powinno nastąpić nie tylko w sytuacji, gdy organ będący adresatem 

zapytania opartego na regulacji art. 7b kpa prowadzi w chwili otrzymania takiego zapytania 

określone postępowanie administracyjne, którego stan faktyczny wymaga dokładnego 

wyjaśnienia, ale także przypadku, gdy organ kierujący zapytanie stoi przed koniecznością 

analizy potrzeb uruchomienia odpowiedniej procedury, w ramach której będzie zachodziła 

potrzeba zebrania wymaganego materiału dowodowego. Starosta prosząc w swoim piśmie  

z dnia 26.02.2024 r. o udzielenie informacji nie musiał zatem wykazać, że sam prowadzi 

określone postępowanie, którego stan faktyczny wymaga wyjaśnienia. Analogicznie ŚWLW 



realizując tę prośbę nie musi w chwili jej otrzymania prowadzić określonego postępowania 

administracyjnego w indywidualnej sprawie. Starosta Włoszczowski jako ustawowy 

zwierzchnik służb, inspekcji i straży ma prawny obowiązek bieżącej analizy procesów 

społecznych zachodzących na powierzonym mu terenie. Przedmiotem takiej analizy muszą być 

z oczywistych względów także okoliczności faktyczne, dowody czy inne dane, które są  

w posiadaniu działających na danym terenie innych organów administracji. Innymi słowy, 

Starosta zobligowany do wykonywania zadań komisji bezpieczeństwa i porządku  

jest oczywiście de facto bezpośrednio zainteresowany aktualnym stanem wiedzy 

poszczególnych organów administracji w zakresie problematycznego zagadnienia leżącego  

w kompetencjach tej komisji, a nadto de iure jest podmiotem uprawnionym do pozyskania  

we wskazanym wyżej trybie odpowiednich dokumentów i informacji o pracy poszczególnych 

służb, których jest nominalnym zwierzchnikiem. 

Z uwagi na powyższe, jak również ze względu na stosunkowo znaczny upływ czasu  

od chwili złożenia pierwszego pisma w niniejszej sprawie, proszę o niezwłoczne  

i wyczerpujące udzielenie zawnioskowanych informacji. Przy gromadzeniu zawnioskowanych 

informacji i udzielaniu odpowiedzi nie powinien zejść z pola widzenia fakt, iż w ostatnich 

tygodniach zaobserwować można znaczną dynamikę sytuacji faktycznej w miejscu inwestycji 

planowanej na terenie Punktu Pozyskiwania i Przeładunku Surowców Utylizacyjnych  

we Włoszczowie oraz bezpośrednio determinowanym tym procesem skokowym wzrostem 

temperatury nastrojów społeczności lokalnej.  

Za sprawną realizację prośby z góry uprzejmie dziękuję.    

 


		2024-03-18T16:02:39+0100




